
Læsø Skole: En madpakkefri skole 
 

Læsø Skole har nu i over et år, som den eneste folkeskole i Danmark, haft en frokostordning 

finansieret af kommunen. Ordningen har gennemgået en kontinuerlig udvikling, og diverse 

udfordringer er efterhånden blevet løst. 

En evaluering af ordningen blev præsenteret for Social-, Børne- og Kulturudvalget samt skolens 

bestyrelse i august 2024. Evalueringen tegner et positivt billede af ordningen med flere lovende 

konklusioner. Den peger dog også på fire områder, der kan forbedres yderligere: 1) øget inddragelse 

af lokale leverandører, 2) integration af madforståelse i undervisningen, 3) øget elevindflydelse og 4) 

øget fokus på ernæringsindholdet i måltiderne. Skolens bestyrelse vil sikre, at der bliver udviklet på 

disse områder, så madordningen på Læsø Skole fortsat kan være en model, som andre skoler ser op 

til. 

Under implementeringen af ordningen er det blevet tydeligt, at ét frokostmåltid desværre ikke er 

tilstrækkeligt for eleverne. Der går for lang tid fra morgenen til frokostpausen, og derfor har langt de 

fleste elever stadig madpakker med hjemmefra til formiddagspausen. Vi vurderer, at Læsø Skole er 

tæt på at kunne blive en madpakkefri skole, og vi mener, at dette kan opnås ved at tilbyde frugt, 

grøntsager eller en grovbolle til eleverne i formiddagspausen, som de kan nyde enten i klassen eller i 

skolegården. 

Denne henvendelse skal betragtes som et ønske om, at der på kommunens budget for 2025 afsættes 

midler til skolemadsordningen, således at et mellemmåltid kan stilles til rådighed for eleverne i 

formiddagspausen. 
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